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Sirpa Kauppinen, Kai-Ari Lundell ja Markus Lyyra sekä 37 muuta valtuutettua jättivät seuraavan 
valtuustotyöjärjestyksen mukaisen valtuustoaloitteen:

”Opetuslautakunta on päättänyt 12.9.2016 kokouksessaan, että Tuomelan koulukiinteistöä käytetään 
Hämeenkylän koulun väistötilana koulun uudisrakennuksen valmistumiseen saakka ja tämän jälkeen 
väistötilatarpeen mukaan vuoteen 2021 saakka. Samassa yhteydessä todettiin, että sivistystoimi tulee 
tekemään syksyllä 2021 Lounais-Vantaan kouluverkkoselvityksen ja sen pohjalta valmistellaan
päätösesitykset Lounais-Vantaan kouluverkosta vuoden 2021 lopulla. Päätöksen mukaan Tuomelan 
koulurakennuksen käyttötarvetta arvioidaan syksyllä 2021 Lounais-Vantaan kouluverkosta päätettäessä.

Julkisuudessa olleiden tietojen perusteella Vantaan tilakeskus valmistelee koulurakennuksesta 
parhaillaan vuokrasopimusta tilojen jälleenvuokraukseen erikoistuneen hollantilaisen Camelot Property 
Managementin kanssa. Vuokrauspäätöstä ei ole käsitelty luottamuselimissä, eikä siitä ole tiedotettu
valtuutettuja.

Opetuslautakunnan vuoden 2016 päätöksen mukaan Tuomelan koulun jatkokäyttöä on tarkasteltava 
väistötilatarpeen mukaan. Vaikka Hämeenkylän uusi koulu on valmistunut, ei väistötilatarve ole 
poistunut Länsi-Vantaan alueelta. Esimerkiksi Sanomalaan suunnitellaan väistötilojen laajennusta. 
Päätös vuokrata koulutila ulkopuoliselle toimijalla on ristiriidassa lautakunnan vuoden 2016 päätöksen 
kanssa.

Me aloitteen allekirjoittaneet valtuutetut edellytämme opetuslautakunnan vuoden 2016 päätöksen 
noudattamista. Esitämme, että on kiireellisesti selvitettävä mahdollisuutta, jossa Tuomelan koulua 
käytettäisiin väistökouluna tai osana väistöjärjestelyä. Jos esimerkiksi Tuomelan kouluun ohjataan 
lähialueelta esikoululaisia ja alakoululaisia, vapautuu muista kouluista väistöön soveltuvia tiloja. 
Selvityksessä on huomioitava vaihtoehtojen taloudellisuus sekä alueen asukkaiden toiveet.”

Kaupunginvaltuusto 15.6.2020 § 23

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
_____

Kaupunkiympäristön toimiala yhdessä Kasvatuksen ja oppimisen toimialan kanssa toteaa 
vastauksenaan seuraavaa:

Opetuslautakunta totesi 12.9.2016 § 11 vastauksena kuntalaisaloitteeseen Tuomelan koulun 
lakkauttamisen peruuttamisesta: ”Tämän hetken suunnitelmien mukaan Länsi-Vantaalla on 
väistötilatarpeita vuoteen 2021 saakka. Tuomelan koulukiinteistöä käytetään Hämeenkylän koulun 
väistötilana koulun uudisrakennuksen valmistumiseen saakka ja tämän jälkeen väistötilatarpeen mukaan 
vuoteen 2021 saakka.”



Tuomelan ja Variston koulurakennuksia sekä Sanomalaa käytettiin Hämeenkylän yhtenäiskoulun 
oppilaiden väistötilana koulun uudisrakennuksen rakennustöiden ajan. Hämeenkylän uusi koulu otettiin 
käyttöön elokuussa 2020. 

Tuomelan koulukiinteistö soveltuu alakoulun luokka-asteiden käyttöön. Tällä hetkellä alakoulujen 
väistötilatarpeita ei ole. Väistöön on siirtymässä Kilterin koulu, joka on 7.–9. -luokkien yläkoulu. Kilterin 
oppilaat siirtyvät väistöön Sanomalaan ja sen paviljonkiin. Sanomalan tilojen käyttö yläkoulujen 
väistötilakäyttöön on tarkoituksenmukaista, koska tilat on suunniteltu ja toteutettu siten, että niissä on 
7.–9. luokka-asteiden opetussuunnitelman toteuttamiseen soveltuvat yläkoulun aineenopetuksen tilat. 
Kilterin koulun perusparannuksen valmistuttua Sanomalan kiinteistöä käytetään Martinlaakson ja 
Kaivokselan alueen kasvavan 7.–9.-luokkien oppilasmäärän koulutilana sekä lähellä olevien Kivimäen ja 
mahdollisesti myös Mårtensdalin koulujen oppilaiden väistötilana vuosina 2023–2024. Myöhemmin 
tullaan päättämään Varian Ojahaan tontille valmistuvasta uudesta peruskoulusta, mutta siihen saakka 
Sanomalassa olevat oppilaat opiskelevat Kilterin koulun sivutoimipisteessä.

Keväällä 2021 tehdään Lounais-Vantaan kouluverkkoselvitys, jonka pohjalta valmistellaan esitykset 
Lounais-Vantaan kouluverkosta. 

Tekninen lautakunta hyväksyi 4.11.2020 § 11 tilakeskuksen ja Kulttuurituomela-hankkeen välisen 
aiesopimuksen Tuomelan koulun tilojen vuokrauksesta. Kulttuurituomela on hanke, jossa 
vuokraustoiminta perustuisi tilajakamona toimivaan vuokralaisten hallitsemaan osuuskuntaan. 
Tilajakamo -osuuskunta vuokraa kaupungilta vuokraamansa kiinteistön tiloja edelleen pienempinä 
kokonaisuuksina pienille toimijoille, kuten taiteilijoille, yhdistyksille ja pienyrityksille. Varsinaisen 
vuokrakauden arvioidaan alkavan ensi vuoden 2021 alusta. Kaupunki pyrkii kattamaan kohteen 
vuokratuloilla kohteesta aiheutuvat ylläpitokustannukset.

Kaupunginhallitus 14.12.2020 § 21

Kaupunkiympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään 
a) antaa Sirpa Kauppiselle, Kai-Ari Lundellille ja Markus Lyyralle sekä 37 muulle valtuutetulle 

esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.
Päätös:
Hyväksyttiin esitys.
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